

**题目：圣徒尽功用**  
**Saints in the work of**  
**ministry**

**经文：弗4:11-16**  
**Ephesians 4:11-16**

# 引言Introduction:

耶稣基督已经复活了！

**Jesus Christ has risen!**

57感谢神，使我们借着我们的主耶稣基督得胜。58所以我亲爱的弟兄们，你们务要坚固不可摇动，常常竭力多作主工，因为知道你们的劳苦，在主里面不是徒然的。（林前**15:57-58**）

<sup>57</sup> But thanks be to God, who gives us the victory through our Lord Jesus Christ! <sup>58</sup> Therefore, my dear brothers, be steadfast, immovable, always excelling in the Lord's work, knowing that your labour in the Lord is not in vain. (1 Cor. 15:57-58)

# 引言Introduction:

耶稣基督已经复活了

**Jesus Christ has risen**

思考一个问题：我们如何多做主工？

**Let's consider: how do we do more of the Lord's work?**

11他所赐的有使徒，有先知。有传福音的。有牧师和教师。12为要成全圣徒，各尽其职，建立基督的身体。13直等到我们众人在真道上同归于一，认识神的儿子，得以长大成人，满有基督长成的身量。14使我们不再作小孩子，中了人的诡计，和欺骗的法术，被一切异教之风摇动，飘来飘去，就随从各样的异端。

<sup>11</sup> And he gave some, apostles; and some, prophets; and some, evangelists; and some, pastors and teachers; <sup>12</sup> For the perfecting of the saints, for the work of the ministry, for the edifying of the body of Christ: <sup>13</sup> Till we all come in the unity of the faith, and of the knowledge of the Son of God, unto a perfect man, unto the measure of the stature of the fulness of Christ: <sup>14</sup> That we henceforth be no more children, tossed to and fro, and carried about with every wind of doctrine, by the sleight of men, and cunning craftiness, whereby they lie in wait to deceive;

15 惟用爱心说诚实话，凡事长进，连于元首基督。16 全身都靠他联络得合式，百节各按各职，照着各体的功用，彼此相助，便叫身体渐渐增长，在爱中建立自己。

<sup>15</sup> But speaking the truth in love, may grow up into him in all things, which is the head, even Christ: <sup>16</sup> From whom the whole body fitly joined together and compacted by that which every joint supplieth, according to the effectual working in the measure of every part, maketh increase of the body unto the edifying of itself in love.

一，尽功用的目的 **the purpose of doing work**

**1，认识自己的功用 to know our work**

a，神救赎我们：重价所属，为要荣耀祂。

God redeemed us: bought at a high price, to glorify Him

林前6:20. 1 Cor. 6:20

**20因为你们是重价买来的。所以要在你们的身子上荣耀神。**

**<sup>20</sup> for you were bought at a price. Therefore glorify God in your body.**

## b, 神选召我们, God called us

9神救了我们，以圣召召我们，不是按我们的行为，乃是按他的旨意，和恩典。

这恩典是万古之先，在基督耶稣里赐给我们的。  
提后1:9

<sup>9</sup> He has saved us and called us with a holy calling, not according to our works, but according to His own purpose and grace, which was given to us in Christ Jesus before time began. 2 Tim. 1:9

按着祂的旨意和恩典 According to His own purpose and grace



## b, 神选召我们, God called us

9惟有你们是被拣选的族类，是有君尊的祭司，是圣洁的国度，是属神的子民，  
要叫你们宣扬那召你们出黑暗入奇妙光明者的美德。  
彼前2:9

<sup>9</sup> But you are a chosen race, a royal priesthood, a holy nation, a people for His possession, so that you may proclaim the praises of the One who called you out of darkness into His marvellous light.

1 Pt. 2:9

**宣扬祂的美德 to proclaim His praises**

## b, 神选召我们, God called us

27你们就是基督的身子，并且各自作肢体。  
林前12:27.

27 Now you are the body of Christ, and  
individual members of it. 1 Cor. 12:27

各自做肢体, individual members

按着祂的旨意和恩典 According to His  
own purpose and grace

宣扬祂的美德 proclaim His praises

一，尽功用的目的 **the purpose of doing work**

**1，认识自己的功用 to know our work**

**2，认识神赐的恩赐 to know God's gifts ----**

**v11**

11他所赐的有使徒，有先知，有传福音的，  
有牧师和教师。

<sup>11</sup> And he gave some, apostles; and some,  
prophets; and some, evangelists; and some,  
pastors and teachers;

一，尽功用的目的 **the purpose of doing work**

**1，认识自己的功用 to know our work**

**2，认识神赐的恩赐 to know God's gifts ----v11**

**3，主赐恩赐的目的 the purpose of God's gifts ----  
v12, v13, v14**

12为要成全圣徒，各尽其职，建立基督的身体。  
13直等到我们众人在真道上同归于一，认识神的儿子，得以长大成人，满有基督长成的身量。14使我们不再作小孩子，中了人的诡计，和欺骗的法术，被一切异教之风摇动，飘来飘去，就随从各样的异端。

<sup>12</sup> For the perfecting of the saints, for the work of the ministry, for the edifying of the body of Christ: <sup>13</sup> Till we all come in the unity of the faith, and of the knowledge of the Son of God, unto a perfect man, unto the measure of the stature of the fulness of Christ: <sup>14</sup> That we henceforth be no more children, tossed to and fro, and carried about with every wind of doctrine, by the sleight of men, and cunning craftiness, whereby they lie in wait to deceive;

一，尽功用的目的 **the purpose of doing work**

1，认识自己的功用 **to know our work**

2，认识神赐的恩赐 **to know God's gifts ----v11**

3，主赐恩赐的目的 **the purpose of God's gifts ----v12, v13, v14**

- 建立基督的身体， **to build up the body of Christ v12,**
- 长成基督的身量， **growing unto the measure of the stature of the fulness of Christ v13,**
- 辨别不同的异端， **to discern all false teachings v14,**

一，尽功用的目的 **the purpose of doing work**

1，认识自己的功用 **to know our work**

2，认识神赐的恩赐 **to know God's gifts ----**

**v11**

3，主赐恩赐的目的 **the purpose of God's gifts**

**----v12, v13, v14**

尽功用的目的 **the purpose of doing work**

成全圣徒，各尽其职，建立基督的身体。

For the perfecting of the saints, for the work of the  
ministry, for the edifying of the body of Christ

二，尽功用的方式 **the ways of doing work**

1，我们都需要被成全 **we all need to be perfected**

----何为成全 **what does perfecting mean?**

痊愈、修补、装配、使之完全

**to heal, to mend, to equip, to make complete**



二，尽功用的方式 **the way of doing work**

1，我们都需要被成全 **we all need to be perfected**

----何为成全？ **What does perfecting mean?** 痊愈、修补、装配、使之完全 **to heal, to mend, to equip, to make complete**

----如何来成全？ **How to perfect?**

15 惟用爱心说诚实话，凡事长进，连于元首基督。

16 全身都靠他联络得合式，百节各按各职，照着各体的功用，彼此相助，便叫身体渐渐增长，在爱中建立自己。

15 But speaking the truth in love, may grow up into him in all things, which is the head, even Christ:

16 From whom the whole body fitly joined together and compacted by that which every joint supplieth, according to the effectual working in the measure of every part, maketh increase of the body unto the edifying of itself in love.

# 惟用爱心说诚实话 **speaking the truth in love**

**惟用爱心说诚实话，** (弗4:15 和合本)

我们反而要用爱心说诚实话， (和合本2010)

相反地，我们要以爱心说诚实话， (现代译本)

**却要在爱中过诚实的生活，** (弗4:15 新译本)

But speaking the truth in love (HCSB)

Instead, speaking the truth in love (NIV)

二，尽功用的方式 **the ways of doing work**

1，我们都需要被成全 **we all need to be perfected**

2，被成全达到的目标 **the purpose of perfecting**

- 对的生命 **the right life**
- 对的属灵价值 **the right spiritual value**
- 扩大侍奉的度量 **enlarge the ministry capacity**

二，尽功用的方式 **the ways of doing work**

1，我们都需要被成全 **we all need to be perfected**

2，被成全达到的目标 **the purpose of perfecting**

3，发挥身体中的作用 **to do proper work in the body**

（教会中各样的服侍、自身的各方面见证等 **all kinds of ministry in the church, witnessing through one's own life, etc**）

## **三，今日的挑战及应用 Today's challenge and application**

**1，我可以被别人成全吗？ Can I be perfected by others?**

### 三，今日的挑战及应用 **Today's challenge and application**

**1，我可以被别人成全吗？ Can I be perfected by others?**

**2，谁可以成为那成全者？ Who can be the perfecter?**

## 三，今日的挑战及应用 **Today's challenge and application**

**1，我可以被别人成全吗？ Can I be perfected by others?**

**2，谁可以成为那成全者？ Who can be the perfecter**

**3，哪些地方需要被成全？ Where do I need to be perfected?**



## 三，今日的挑战及应用 **Today's challenge and application**

**1，我可以被别人成全吗？ Can I be perfected by others?**

**2，谁可以成为那成全者？ Who can be the perfecter**

**3，哪些地方需要被成全？ Where do I need to be perfected?**

**成全的目的就是尽功用，建立基督的身体。**

**The purpose of perfecting is to do the work of ministry, to build up the body of Christ**